
Ref. 312(2011)

Council of Europe adopts new convention to prevent and combat violence against women

Strasbourg, 08.04.2011 – The Committee of Ministers adopted on 7 April the text of a new Council of Europe Convention on preventing and combating violence against women and domestic violence.

This new landmark Council of Europe treaty is the first legally binding instrument in the world creating a comprehensive legal framework to protect women against all forms of violence, and prevent, prosecute and eliminate violence against women and domestic violence. The Convention also establishes an international mechanism to monitor its implementation at national level. The Convention which is also open to accession by non European countries, will be open for signature in Istanbul on 11 May 2011 on the occasion of the Council of Europe Committee of Ministers gathering Ministers of Foreign Affairs from 47 Member States.

(link to the [full text](#) and [explanatory report](#) adopted)

Le Conseil de l'Europe adopte une nouvelle convention destinée à prévenir et combattre la violence à l'égard des femmes

Strasbourg, 08.04.2011 – Le Comité des Ministres a adopté le 7 avril le texte d'une nouvelle Convention du Conseil de l'Europe sur la prévention et la lutte contre la violence à l'égard des femmes et la violence domestique.

Ce nouveau traité phare du Conseil de l'Europe est le premier instrument juridiquement contraignant au monde créant un cadre juridique complet pour protéger les femmes contre toutes les formes de violence et prévenir, poursuivre et éliminer la violence à l'égard des femmes et la violence domestique. La Convention établit également un mécanisme international de suivi visant à assurer sa mise en œuvre effective au plan national. Elle sera ouverte à la signature 11 mai 2011 à Istanbul, lors de la session du Comité des Ministres réunissant les Ministres des Affaires Etrangères des 47 Etats membres.

(lien vers le [texte](#) et le [rapport explicatif](#) adoptés)